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Vážení spoluobčané,
Stejně jako v předchozích letech, i letos zahájil plesovou sezónu reprezentační ples obce. 

Zcela zaplněný sál letos nastartoval plesový maratón v sobotu 9. ledna 2016, kdy jsme si 
užili již XIV. reprezentační ples. Určitě musím poděkovat všem pracovníkům obce, kteří 
se na plesu podíleli, za jeho skvělou organizaci a také všem sponzorům. Díky jejich darům 
mimořádně bohatá tombola opět překonala své maximum z loňského roku. Velkou poklonu 
také zaslouží hudební skupina TNT, skvělá byla rovněž vystoupení mažoretek a Bolatických 
bobrů. Držím palce všem pořadatelům dalších plesů, ať se také jejich plesy vydaří k všeo-
becné spokojenosti.

Seznam sponzorů XIV. reprezentačního plesu obce Ludgeřovice

Slovo starosty

ŠKODA VAGONKA a.s.
MV STAVBY Vjačka s.r.o. 
MUDr. Erich Pudich
ORZO Security, s.r.o.- p. Teodor Reinhold
Optika KAČMAŘ s.r.o.
MUDr. Taťána a Jiří Kačmařovi s.r.o.
SYSTÉM PERSONAL GUARD s.r.o. –  

p. Regína Jedlovcová
České dráhy a.s.
LIBROS – p. Libor Václavík
Stavby Škrobánek s.r.o.
Elektromontáže Gajdečka –  

p. Jindřich Gajdečka
Restaurace GREEN HOTEL  

Ostrava-Petřkovice
Elektro Paskuda – p. Pavel Paskuda
CK Maxner – p. Radovan Maxner
ZDROJ Fryštacký – p. Alois Fryštacký
MOTOBAR 46 Ludgeřovice
Technické služby Ludgeřovice
Drogerie DUO Duha s.r.o. –  

p. Martina Černíková
Fa Richard a Marie Janošovi
Hostinec a penzion u sv. Mikuláše Hať – 

manželé Hawlikovi
VOTOP – p. Miroslav Strachota
za200.cz – internet pro domácnost –  

p. Jan Šafarčík
El-eko Píšť – p. Jan Ondruš
Kamenické práce – p. Miroslav Konetzny

BK Klima – p. Břetislav Kaňa
Řeznictví Janus
Karosárna Janoš – p. Jan Janoš
Fa Beinhauer Petr
Fa Janoš Marek
Fa Věra Pieranová
Pneuservis Pieran
Zahradnické služby – p. Erich Adamčík
Malnat – p. Jiří Janoš
Mgr. Daniel Havlík
Ing. Alena Janošová
Ing. Jiří Hofrichter starší
p. Pavel Kramný MBA
p. Filip Talaczek
Manželé Edita a Přemysl Váňovi
Ing. Jan Vjačka
Manželé Monika a Kamil Kolenkovi
Opravy a úpravy oděvů –  

p. Dana Dvořáková
Moravskoslezský kraj
SWIETELSKY stavební s.r.o.
Selský dvůr – p. Jan Ostárek  

a p. Miroslav Ostárek
Salón Šárka – p. Šárka Smolková  

a p. Pavla Hudeczková
Pekárna M&K Šilheřovice –  

p. Karel Lipinský
Pekařství Velička
Restaurace Obecní dům – p. Marek Myslivec
Lékárna U sv. Mikuláše
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Zastupitelstvo obce
Z 8. zasedání zastupitelstva obce

K jednání ZO se 23. prosince 
2015 sešlo 16 zastupitelů v zase-
dací místnosti Obecního úřadu 
Ludgeřovice. Jednalo se o po-
souzení a schválení prodeje tří 
obecních stavebních pozemků 
v lokalitě „U Rybníků“ třem ob-
čanům, kteří získali právo kou-
pě vítězstvím v obcí vypsaném 
výběrovém řízení. Po krátkém 
jednání byly všechny tři prodeje 
jednohlasně schváleny. ZO tak 
vyhovělo žádosti kupujících, aby 
kupní smlouvy byly uzavřeny 
ještě před koncem roku 2015.

AV.

Výtah z Usnesení z 8. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále jen ZO), konaného dne 23. 12. 2015 v zasedací místnosti Obecního úřadu v Ludgeřo-
vicích

ZO schválilo •	 program zasedání, který předložil starosta obce, a rozhodlo, že o každém 
bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení) o uzavření Smlouvy o koupi nemovité věci s advokátní úschovou. 
 Uvedenou smlouvou prodává obec Ludgeřovice kupujícímu pozemek parc.č. 3088/38 
v k.ú. Ludgeřovice.
ZO zmocnilo starostu obce k podpisu předmětné smlouvy.
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obec-
ní zřízení) o uzavření Smlouvy o koupi nemovité věci s advokátní úschovou. Uvedenou smlou-
vou prodává obec Ludgeřovice kupujícímu pozemek parc.č. 3088/35 v k.ú. Ludgeřovice.

Lékárna MAGNOLIA
Kosmetika OL Jana – p. Jana Olšáková
KMB barvy – p. Kamil Biskup
Květinářství – p. Miluše Václavíková
TARRA Pyrotechnik

Centrum zdraví a výživy –  
p. Ondřej Kunčický

Autokosmetika, úklidové služby –  
p. Helmut Šafarčík

Vínko Konečný – p. Radek Konečný

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice
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ZO zmocnilo starostu obce k podpisu předmětné smlouvy.
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení) o uzavření Smlouvy o koupi nemovité věci s advokátní úschovou. 
 Uvedenou smlouvou prodává obec Ludgeřovice kupujícímu pozemek parc.č. 3088/16 
v k.ú. Ludgeřovice.
ZO zmocnilo starostu obce k podpisu předmětné smlouvy.
ZO vzalo na vědomí •	 zprávu starosty o průběhu jednání 8. zasedání ZO Ludgeřovice.

OBECní KnIHOVnA LUDGEŘOVICE
Obecní knihovna v Ludgeřovicích Vás zve k návštěvě

V březnu, měsíci čtenářů, plánujeme, mimo jiné, besedu pro veřejnost s paní Evou Tvrdou, 
rodačkou z Ludgeřovic, která vydala novou knihu Pandořina skříňka. Beseda se uskuteční dne 
21. 3. 2016 v 17 hodin v Obecní knihovně v Ludgeřovicích. Nová kniha Evy Tvrdé - Pando-
řina skříňka, navazuje na úspěšný román Dědictví.

Kultura
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Děti se mohou těšit na besedu se spisovatelem, záhadologem, režisérem a scénáristou Ar-
noštem Vašíčkem. Při svých výpravách za neodhalenými tajemstvími naší planety navštívil 
již více než 80 zemí na pěti kontinentech a také četné ostrovy v Tichomoří a v Indickém 
oceánu. Předmětem jeho zájmu jsou především nerozluštěné archeologické nálezy, prokaza-
telně zaznamenané nevysvětlitelné úkazy a tajemné jevy a také utajované rituály a legendy 
naznačující kontakty s jinými světy. Natočil a režíroval úspěšný 52 dílný dokumentární cyk-
lus Planeta záhad. Pro českou televizi napsal seriál tajemných detektivních příběhů Strážce 
duší a třídílný thriller Ďáblova lest. Přesný termín besedy bude upřesněn.

Nechci vás unavovat dlouhým výčtem statistických údajů z naší knihovny, ale pro Vaši 
informaci uvádím alespoň několik základních informací:

Statistika čtenářů od 01. 01. 2015 do 31. 12. 2015

Celkový počet čtenářů registrovaných ve sledovaném období: 319

Věkové rozložení čtenářů
do 15-ti let  145 45,45 %
16 až 19 let 14 4,39 %
20 až 29 let 23 7,21 %
30 až 39 let 33 10,34 %
40 až 49 let 29 9,09 %
50 až 59 let 24 7,52 %
60 až 69 let 30 9,40 %
70 až 79 let 15  4,70 %
nad 80 let 5 1,57 %
nevyplněno 1 0,31 %   
Celkem 319 

Pohlaví
Muži 107 33,54 %
Ženy 212 66,46 %

Bydliště
Místní 239 74,92 %
Ostatní 80 25,08 %

Počet knih k 31. 12. 2015 – 10 531
z toho:
Naučná literatura 2 656
Krásná literatura 7 875

Počet exemplářů docházejících periodik – 12 titulů
(např. Autotip, Tina, Vlasta, Květy, Zdraví, Pěkné bydlení, Naše krásná zahrada, Zahrád-
kář, Čtyřlístek, Cosmopolitan, novinkou pak je časopis Darina – Vintre – časopis pro spří-
zněné duše).



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 2 / 2016

6

Počet výpůjček k 31. 12. 2015 celkem: 9 532
Nejvíce se půjčovaly knihy Vlastimila Vondrušky, Táni Keleové – Vasilkové, Lenky Lan-
czové, Magdy Váňové, Aleny Jakoubkové, Táni Kubátové, Michala Viewegha, Jo Nesbo, 
Simony Monyové a Adlera Olsena.

Z dětské literatury se na prvních příčkách umístil John Green a jeho knihy Příliš mnoho 
Kateřin a jeho poslední bestseller Sněží, Sněží. Dále trilogie Jana Opatřila – Kapřík Metlík, 
Hororové příběhy Ivony Březinové, knihy Thomase Breziny a Ricka Riordana.

Těší se na Vás
Jana Baránková, knihovnice

Eva tvrdá v naší knihovně
Milé čtenářky, milí čtenáři, zvu vás na besedu se spisovatelkou Evou 

Tvrdou, která se uskuteční v pondělí 21. března 2016 v 17:00 hodin 
v obecní knihovně. Paní Eva Tvrdá svým čtenářům představí svou novou 
knihu „Pandořina skříňka“, která vyšla 1. prosince 2015. Tento román byl 
již čtenáři dlouho očekávaným pokračováním knihy Dědictví, která měla 
u čtenářů velmi pozitivní ohlas. 

Knihu je možno zakoupit v muzeu Hlučínska, Zámecká ul. č. 4 za 249,- Kč.

Srdečně zvu všechny zájemce!
Jana Baránková, knihovnice

Vánoční jarmark v charitním domově sv. mikuláše
Tato tradiční dobře připravená akce se konala 8. prosince 2015, a tak jako v minulých 

letech, byl o ni velký zájem. Mezi návštěvníky například byli i starosta Hlučína Mgr. Pa-
vel Paschek, starosta Markvartovic Ing. Pavel Myslivec a ředitel Charity Hlučín Mgr. Bc. 
Lukáš Volný. Přišli i sta-
rosta obce Ludgeřovi-
ce Mgr. Daniel Havlík 
s místostarostkou Ing. 
Alenou Janošovou. 
U vchodu návštěvníky 
vítala cimbálová muzi-
ka Slanina z Rožnova, 
stánky s vánočním zbo-
žím byly na chodbách 
všech podlaží charitního 
domova a v prostorách 
terapeutické dílny. V jí-
delně bylo připraveno 
občerstvení. Panovala 
zde příjemná předvá-
noční atmosféra.
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Charitní domov sv. Mikuláše jako součást Charity Hlučín má zaslouženě mezi občany tu 
nejlepší pověst. Jeho zaměstnanci zde konají nelehkou, velmi potřebnou a záslužnou službu 
pro seniory a lidi se změněnou pracovní schopností. Velmi se snaží, aby se jejich klienti, 
většinou vozíčkáři, u nich cítili dobře. Vánoční jarmark je jedna z akcí, která život klientům 
zpestřuje.

AV.

Předvánoční návštěva v Charitním domově sv. mikuláše
Klienty domova 

a jejich pečovatele při-
šli 18. prosince 2015 
navštívit starosta obce 
Mgr. Daniel Havlík, 
místostarostka obce 
Ing. Alena Janošo-
vá, pracovnice obce 
p. Lenka Jurečková 
a také ředitel Charity 
Hlučín Mgr. Lukáš 
Volný. Přišli popřát 
krásné vánoce, zdraví 
a štěstí v novém roce. 
Přinesli také dárky, 
každému vánoční 
hvězdu a krabičku 
cukroví. Starosta s se-

bou přivedl i svou 
tříletou dcerku Ka-
rolinku, která také 
klientům předávala 
dárečky, což seniory 
opravdu hodně po-
těšilo. Starosta také 
vysoce ocenil neleh-
kou obětavou práci 
všech zaměstnanců 
charitního domova. 
Bylo to příjemné do-
poledne.

Událost přišly za-
znamenat i dvě tele-
vize (TV Polar a TV 
Hlučínsko).

AV.
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živý betlém v kostele sv. mikuláše
Na Štědrý den odpoledne za velkého zájmu občanů předvedly děti ve formě divadla dět-

ský betlém. Byl to krásný vánoční počin. Zasloužili se o něj vedle dětí i jejich rodiče a všich-
ni ti, kteří vše s dětmi nacvičili.

AV., foto Martin Šoltys
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Z obecního plesu 
Už čtrnáctým ro-

kem začíná plesovou 
sezónu v naší obci, 
letos 9. ledna, obecní 
ples. Bývá o něj velký 
zájem. I když účast-
níci plně obsadí sál 
i přilehlou vinárnu, 
byli by i další zájemci. 
Ples zahájili a všech-
ny účastníky přivítali 
starosta a místosta-
rostka obce. Tradiční 
tombola byla díky 58 
sponzorům opravdu 
bohatá, mezi cenami 
bylo například i krás-
né jízdní kolo nebo velkoformátový televizor. K tanci a poslechu už po několikáté hrála sku-
pina TNT (ta naše tlupa) z Příbora. Pro zájemce byla připravena dobrá večeře, bufet v „pek-
le“ a „pojízdný“ v sále“. Dění na parketu začalo vystoupením mažoretek skupiny Salome 
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z Ostravy. Jejich zajímavá a výborně provedená show byla plná náročných gymnastických až 
akrobatických prvků, střídání vystupujících a kostýmů. Měla velký úspěch. Pak už hudba 
začala hrát k tanci, parket se rychle zcela zaplnil nedočkavými tanečníky a tanečnicemi. Ve 
23 hodin nastoupila na parket skupina známých „Bolatických bobrů“ v čele se starostou obce 
Bolatice a poslancem parlamentu ČR Mgr. Herbertem Paverou. V apartních tričkách a pa-
rukách předvedli cvičení s tělocvičným koněm sestaveným ze dvou koz, slámy a pytloviny. 
Byla to veliká legrace, měli velký úspěch. 

Byl to parádní bál. 
AV.

Ples tJ Ludgeřovice
Ples TJ Ludgeřovice se konal v Obecním domě 16. ledna.
TJ a Spolek dobrovolných hasičů jsou v naší obci jediné spolky, které tradičně pořádají 

každoročně dva plesy, což je finančně i organizačně náročné. I když to jsou velké a dobře 
fungující spolky, vždy riskují, že u jednoho z plesů nebudou v sále obsazeny všechny stoly. 
V prvním letošním plese TJ zůstaly prázdné stoly dva.

Ples zahájil předseda TJ pan Helmut Šafarčík, všechny přítomné přivítal, popřál dobrou 
zábavu a poděkoval sponzorům.

O předtančení se postaral pár Klára Rumpová a Jakub Čajka. Klára je z Markvartovic 
a studuje na gymnáziu. Je jí 17 let a tanci se věnuje od svých sedmi let v Klubu sportovního 
tance při Kulturním domě v Hlučíně. Jakub je z Bohumína a prvním rokem studuje na Vy-
soké škole báňské. Má 19 let a tančí necelé dva roky. Spolu trénují 4 krát týdně pod vedením 
trenérů Lenky a Jakuba Dávidkových. Ve standardních tancích dosáhli výkonnostní třídu C. 
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Na plese zatančili waltz, tango, valčík, slowfox a quickstep. Vystoupení se moc líbilo, taneč-
níci měli velký úspěch.

Pro účastníky plesu pořadatelé připravili zajímavou soutěž o ceny. K tanci hrála osvědče-
ná skupina „Standa Banda“. Byl to pohodový bál, účastníci se dobře bavili.

AV.
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Plesová sezóna
v Obecním domě v Ludgeřovicích

05.02.2016 Ples firmy HP tREnD    
  p. Strachotová – tel. 737 272 633
07.02.2016  maškarní ples pro děti
  SRPDŠ  
12.02.2016  Valentýnská zábava 
  TJ Ludgeřovice
13.02.2016  Večírek
  Klub důchodců Ludgeřovice
20.02.2016  Ples mladých hasičů
  SDH Ludgeřovice, p. Bielan – tel. 723 426 251
27.02.2016  Studentský ples     
  p. Hynek – tel. 777 053 449, p. Vočadlo – tel. 777 822 338 
05.03.2016  Ples tJ Ludgeřovice
  p. Kolenková – tel. 724 110 109, p. Šafarčík – tel. 602 533 373
12.03.2016  Vesnický bál AnO 
  p. Ossová – tel. 602 267 037
19.03.2016  Josefovská zábava
  SRPDŠ, p. Grosová, tel. 606 659 302
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Základní a mateřská škola
Dotkněme se inovací

26. listopadu 2015 proběhla v Ostravě krajská konference Dotkněme se inovací a TOPík 
2015. Naše škola zde v dopoledním bloku v rámci soutěžní přehlídky projektů škol před-
stavila projekt Světový den srdce vedený Mgr. Hřivňackou a Mgr. Poštulkovou a Začínáme 
podnikat pod vedením Mgr. Langrové a Mgr. Poštulkové. Cílem přehlídky bylo seznámení 
s motivačními ukázkami využití ICT ve výuce. V odpoledním bloku workshopů vystoupil 
Mgr. Karel Moric s problematikou Weby Google a Publikování na Internetu se službami 
Google, kde seznámil účastníky s možnostmi založení webu školy, webové stránky třídy, 
sdílením učebních materiálů s žáky i rodiči nebo propojením služeb Google s webovými 
stránkami. Součástí workshopu byly praktické ukázky webových stránek naší školy a všech 
možností, které pro informovanost žáků a rodičů naše škola využívá.

Mgr. Ondřejka Langrová

Úspěšná reprezentace v recitační soutěži
11. prosince 2015 se 

v DDM v Hlučíně konal de-
sátý ročník recitační soutěže 
v německém jazyce s názvem 
Soutěž věnovaná dílu Jose-
pha von Eichendorffa. Sou-
těže se účastnili nejen žáci 
ze škol z Hlučína, Opavy, 
Kravař, Sudic, Hati, ale také 
z Polska. Jsme pyšní, že žáky-
ně naší školy Kateřina Kadle-
cová ze 7. B získala svým 2. 
místem zájezd do Vídně. Kat-
ce blahopřejeme a děkujeme 
za vynikající výkon a skvělou 
reprezentaci naší školy.

Ing. Marie Plačková

školní turnaj ve stolním tenisu
V prosinci 2015 se uskutečnil tradiční žákovský turnaj ve stolním tenisu, kterého se zú-

častnilo 56 žáků. V rámci dvouhry skončil na 3. místě Jaroslav Tomáš z 8. B, 2. příčku pak 
obsadil František Lipina z 8. B. Celkovým vítězem se stal Dominik Polášek z 8. A. 

Ve čtyřhře se na stupně vítězů probojovali František Lipina a Jaroslav Tomáš z 8. B, kteří 
skončili na 3. místě. Ještě o příčku výš se umístili Pavel Kubina a Dominik Polášek z 8. 
A a celkové vítězství vybojovali žáci Filip Hantke a Matěj Plaček z 9. B.

Mgr. Zdeněk Žvaka

Parlament ve Vídni
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Přání všeho nejlepšího do roku 2016
Žáci Základní a mateřské školy v Ludgeřovicích navštívili v prvních dnech nového roku 

naše starší občany v Domově sv. Mikuláše v Ludgeřovicích, aby jim popřáli hodně zdraví, 
klidu, spokojenosti a radostných chvil do dalších dnů.

S velkým nadšením si žáci připravovali pro obyvatele Domova pásmo českých i němec-
kých písní a básní, kterým je pobavili a zpříjemnili jedno všední dopoledne. S velkou chu-
tí nacvičovali vybraní žáci všech ročníků program pro babičky, které znají z předchozích 
vystoupení. Každá básnička, písnička byla vždy oceňována dlouhým potleskem. V očích 
mnohých babiček se objevovaly slzy štěstí i radosti. Těmito programy zároveň vychováváme 
žáky k úctě ke starším lidem.

Náš program jistě nebyl poslední a všem přítomným jsme slíbili, že je opět u vhodné 
příležitosti navštívíme.

Mgr. Marcela Bilová, Ing. Marie Plačková

nejen školou je člověk živ, ale i kultury je třeba…
12. ledna naši žáci prvního stupně navštívili muzikálové představení MRAZÍK 

v Divadle Jiřího Myrona v Ostravě. Pohádka byla okouzlující a pobavily se nejen děti, ale 
i dospělí. J Největší úspěch sklidily postavy Ivánka a Mrazíka. Překrásné byly písně v po-
dání Roberta Jíchy, který svými vtipnými kousky rozesmíval celý sál.
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Velké díky patří našemu SRPDŠ, které vstupenky uhradilo v plné výši.
učitelky 1. stupně
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Výuka s roboty Bee-Bot
Výuka moderně a hravě, to je současný trend vzdělávání a možností, jak uspět v mo-

derním digitálním světě. V lednu naši žáci měli možnost seznámení s novou interaktivní 
pomůckou, robotickou včelkou Bee-Bot. Tato digitální robotická hračka podporuje rozvoj 
logického myšlení, prostorové představivosti, plánování a matematických dovedností. U dětí 
nižších ročníků základních škol je to vhodný nástroj pro výuku základů programování, in-
formatiky a matematiky. Ve vyšších ročnících je široké pole využití ke zpestření mnoha 
předmětů včetně cizích jazyků. Žáky toto rozšíření výuky velmi zaujalo, a tak se včelky 
zabydlí v mnoha hodinách a aktivitách napříč všemi ročníky. Momentálně naše škola dis-
ponuje čtyřmi robotky.

Mgr. Jana Grzychová

Stav rekonstrukce budovy dolní školy před koncem roku 2015
Práce pokračují v souladu s harmonogramem, který počítá s ukončením tak, aby k 1. 9. 

2016 mohla být škola uvedena do plného provozu. Ze snímků z 16. a 30. 12. 2015 je zřejmé, 
že budova už má novou střešní krytinu, nová okna, rozpracovaná je část nové fasády a uvnitř 
se například pracuje na zpevnění stropů.
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AV.
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Příchod tří králů do Klubu důchodců na Vrablovci
6. ledna  jsme v našem  Klubu důchodců Vrablovec přivítali tři krále. Za doprovodu na-

šich harmonikářů nám zazpívali  písničku se svým vtipným textem zaměřeným na dnešní 
dobu. Poté jsme gratulovali a oslavili 84. narozeniny našeho harmonikáře pana Rudolfa 
Riedla. Dobře jsme se pobavili.

Spolky

Eva Vojevodová
předsedkyně KD Vrablovec

Výroční členská schůze Klubu důchodců Ludgeřovice
Schůze se konala v Obecním domě 13. ledna, účastnil se jí i starosta obce Mgr. Daniel 

Havlík. KD Ludgeřovice je velký spolek čítající přes 150 členů, z toho dvě třetiny žen. 
Klub je velmi aktivní, pro své členy pořádá každým rokem až 20 akcí, tj. např. v Obecním 
domě setkání v klubu, večírek, oslavu svátku matek, mikulášskou nadílku, setkání jubilantů, 
přednášky lékařů, vystoupení umělců. Dále pak letní slavnosti, společné vycházky do okolí, 
zájezdy. Zejména na všechny akce v Obecním domě se členové velmi těší, vždy jich přijde 
více než 100. Všechny akce jsou výborem klubu pečlivě připravené.
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Výroční členská schů- 
ze za účasti 118 členů 
projednala a schválila 
výsledky činnosti a hos-
podaření za minulý rok, 
rozpočet a plán akcí na 
rok letošní. Také schváli-
la nové stanovy klubu tak, 
aby splňovaly ustanovení 
nového občanského zá-
koníku.

Starosta obce ve svém 
krátkém vystoupení po-
přál všem vše nejlepší 
v začínajícím roce, ocenil 
činnost klubu a odpově-
děl na dotazy.

Po zakončení schůze 
hezky pobavily všechny 
přítomné tři členky KD 
Šilheřovice veselým 
povídáním v hlučín-
ském nářečí o tom, co 
si pověděly babky při 
draní peří. Nechyběla 
ani dobrá večeře. Byl to 
příjemný večer. Členové 
klubu se již těší na příští 
akci, což bude spole-
čenský večírek přesně 
za měsíc.

AV.

nový rok především ve znamení nového vozu
Jednotka usiluje o získání nového zásahového vozu – cisterny

Také hasiči vkročili do nového roku 2016. Po klidném silvestru a zbytku Vánoc vyjela 
jednotka k prvnímu letošnímu zásahu již 10 ledna. Jednalo se o spadlé přívodní elektrické 
vedení k rodinnému domu. Dráty pod napětím byly v blízkosti chodníku hlavní silnice Hlu-
čínská a bylo nutné je zabezpečit. Na místě zasahoval náš druhý vůz Tranzit, jež je vybaven 
k technickým zásahům.

Prakticky loni a celý letošní rok budeme a již usilujeme o stavbu nového vozu místo hlavní 
cisterny. Nyní, na počátku roku, je situace ve stádiu příprav k vyhlášení výběrového řízení. 
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Ovšem po technické stránce věci je nutné konzultovat dané technické specifikace nového 
vozu s poskytovatelem dotace. Je to doslova bitva o každou maličkost. Je těžké přesvědčovat 
někoho, kdo to zde nezná a kdo nezná ani strukturu naší jednotky, popř. naše potřeby, po-
kud zde přímo nežije, nebo není naším členem. Zdá se ovšem, že vše nakonec dobře dopad-
ne a specifikace bude úspěšně schválena. S žádostí o dotaci jsme se umístili na prvním místě 
v rámci MSK a šestí v republice. Je velice potěšující, že jsme si vydobyli takovýto kredit. 
Ovšem s sebou to také nese velké závazky.

Chceme, aby naše cisterna, pokud se za ni utratí několik milionů, sloužila účelně našim 
a okolním občanům. Aby v ní naši hasiči nalezli vše jednoduše, pohromadě, systematicky 
a aby jim u zásahu poskytovala slušné zázemí. Přesně takto jsme před pár lety koncipovali 
náš Ford. Tato dvě vozidla skládáme tak, aby se navzájem doplňovaly. Nedostatek jednoho 
musí vyvažovat jedinečnost druhého a naopak. Nová cisterna bude určena především k ha-
šení požáru nejrůznějšího charakteru, bude poskytovat patřičnou dynamiku, nasvětlovat 
zásahy, umožňovat zásah ve více lidech, bude mít i terénní vlastnosti s ohledem na ráz naší 
krajiny. Měla by splňovat současný trend moderního vozu s ohledem na situaci, že se neku-
puje jen na pár dalších let.

Snažíme se tedy opět vytvořit něco unikátního, čistě pro potřebu naší jednotky. Ať již 
umístěním a rozložením technických prostředků, či celkovým pojetím vozu. Tyto všechny 
předpoklady akci dokonale stěžují. Ale za ty problémy to určitě stojí. Raději mít něco s čím 
byly nervy, než něco jednoduchého, co nemá hlavu ani patu.

Ing. David Lange, hasiči Ludgeřovice

Kronika roku 1965 
Rok 1965 přinesl do řad československých komunistů nejistotu. V Sovětském svazu byl 

před koncem roku 1964 odstraněn (byl „odejít“ do propadliště dějin) první tajemník KSSS 
Chruščov a nahradil jej Brežněv. Tehdejší prezident Novotný dokonce vyjádřil veřejně po-
div nad odstavením „velkého přítele Československa a čelního bojovníka za světový mír“. 
U Brežněva si to tím řádně, jak se později ukázalo, pokazil. Komunisté byli znepokojeni vý-
vojem na poli kultury, hlavy začali zvedat někteří nespokojení spisovatelé jako Vaculík nebo 
Kohout, mladá generace ignorovala Stranou prosazované formy kultury, jejich idolem byli 
např. Beatles. Nastoupili tvůrci filmů zcela jiného pojetí, než odpovídalo socialistickému 
realismu. Nedařilo se plnit vyhlášený pětiletý plán. Všude vládl nedostatek materiálů, suro-
vin a zboží. Režim si však stále organizoval okázalé oslavy, které však málokoho zajímaly. 
Schylovalo se ke společenské krizi. Výbor ludgeřovické VO KSČ však měl jeden důvod ke 
spokojenosti, zbavili se nefungujícího JZD a tím i neustálého kárání ze strany OV KSČ.

Zde je šikmým písmem doslovný opis zápisu v kronice obce Ludgeřovice za rok 1965, jak 
ho napsal tehdejší kronikář Jaromír Rusek, doplněný několika krátkými komentáři:

Dovolte mi, milí čtenáři, abych úvodem k uplynulému roku 1965, jubilejnímu 20. výročí osvo-
bození naší vlasti slavnou Rudou armádou, roku tak bohatému a radostně nám všem prožitému, 

Zajímavosti
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všem těm, kdož neváhali obětovat své životy za osvobození naší drahé vlasti, všem těm, kdož nám 
svým hrdinným bojem umožnili žít v míru a svobodě, vyjádřil naše poděkování:

Bylo to hrozné – jen útisk a bída,
všechny nás učili jen zvířata znát.
Když matka plakala u svého syna
v očích otce – směla jen nenávist plát.

Cizácká bota drtila naší zem
a krví broceny byly ulice.
K východu zraky všech Čechů vzhlížely, 
tam kde dobíjena byla orlice.

Chtěli jste žít pro děti své i ženy,
rodičům dopřát pak chvíle oddechu,
proto jste chopili do rukou zbraně,
a v nich – dali nám víru a útěchu.

Od Volhy, Baltu, od báťušky Moskvy,
prapory svobody hrdinně nesli,
nehledíc obětí, válečných útrap,
radost, lásku a mír – jste nám přinesli.

Vám patří díky udatní synové,
vám letí pozdravy všech dobrých Čechů,
my nezapomeneme vašich obětí –
byť v zemi jste – a druhem vám pár květů.

Ano, nezapomněli jsme ani po 20 létech, které uplynuly od skončení II. světové války a nezapo-
meneme nikdy!

Nástup do nového roku
Ve všech částech naší vlasti byl nástup do roku 1965 předznamenán přípravami na důstojné 

oslavy 20. výročí osvobození slavnou Rudou armádou od fašistických okupantů. Pracující našich 
podniků, závodů a úřadů nastupovali do nového roku s vědomím zodpovědného přístupu k plnění 
pracovních povinností a v několika větších závodech, jako ve Vítkovických železárnách a Nové 
huti Klementa Gottwalda přistoupili k zavádění nové soustavy řízení národního hospodářství, 
kde rozhodujícím kritériem úspěšného hospodářského vývoje není jako až dosud každoroční tem-
po objemu průmyslové výroby, ale rozhodující je tempo, v němž se nám podaří dosáhnout obratu 
v národním hospodářství, tempo v jakém dnes uvolňujeme cestu intenzivním zdrojům růstu pro 
ekonomický vývoj zítřka.

Mezinárodní události
Zatím co občané naší Československé socialistické republiky jsou odhodláni rozvíjet svou socialis-

tickou společnost, mezinárodní události ve světě v roce 1965 k upevnění světového míru. Vznikala 
mnohá ohniska nepokojů ve všech světadílech, zmíním se jen o povstání lidových sil v Domini-
kánské republice, revoluci v Sudánu, sesazení Tschombeho v Kongu a událostech v Indonézii, které 
znamenaly přerušení dalšího vývoje pokrokových myšlenek v tomto státě. Velmi vážný konflikt 
mezi Indií a Pákistánem, který se hrozivě rozrůstal ve vojenské střetnutí byl díky nezištné, mírové 
mezinárodní politice Sovětského svazu utlumen. Avšak velmi vážnou hrozbou světového míru je 
agresivní politika Spojených států severoamerických v Jižním Vietnamu, kde ani zvýšení okupační 
armády USA na 250 000 mužů a příchod australských a jihokorejských žoldáků nezlomilo osvobo-
zenecký duch vojáků Fronty národního osvobození, jejichž odhodlání vytrvat v boji do konečného 
vítězství je neoblomné. V Evropě pozorujeme oživení činnosti revanšistických živlů v Německé 
spolkové republice, jejíž vláda se všemožně snaží získat u Spojených států severoamerických souhlas 
k atomovému vyzbrojení Bundeswehru a tím k znovuvybudování militaristického Německa. Ve 
spojenectví se Sovětským svazem si zajišťujeme i náš klidný vývoj do budoucna.
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Úspěchy vědy a techniky
V dobývání vesmíru byl učiněn významný krok kupředu. Byl učiněn Sovětským kosmonautem 

A. Leonovem 19. května výstup z kosmické lodi do vesmíru a americkými kosmonauty Lovell – 
Borman a Schirra – Stafford setkání dvou kosmických lodí ve vesmíru. Jistě není již daleká doba, 
kdy člověk přistane na měsíci. Kéž by se splnily předpovědi novinářů, že tomu může být do roku 
1970. A tak všichni sledujeme úspěchy vědců a techniků s náležitou pozorností.

Významné události a oslavy
K 17. výročí vítězství pracujícího lidu byla uskutečněna dne 25. února v kině MNV oslava úno-

rového vítězství. Zahájení provedl dramatický kroužek při ZDŠ 1 – 9, který předvedl účastníkům 
kulturní vložku k únorovým událostem. Poté pokračovala oslava projevem o únorových událostech 
člena výboru vesnické organizace KSČ s. Janíka. Na zakončení byl promítnut film „Dnes večer 
všechno skončí“. Oslav se účastnilo asi 40 občanů a 60 žáků.

Již v předvečer 1. máje byl organizován lampionový průvod dětí na hřiště Tělovýchovné jed-
noty. I když byl připraven zábavný program, přesto nebyl uskutečněn, neboť celé odpoledne pršelo 
a také rozhlasové zařízení na hřišti nefungovalo. Proto byla zapálena pouze vatra. I tak však měly 
děti radovánky. Dne 1. května tak jako každoročně bylo vidět již v ranních hodinách slavnostně 
oblečené děti, pionýry a občany ubírat se na shromaždiště „Na rozcestí“ až po budovu MNV. Prů-
vod byl velmi početný, asi 1400 osob. Mezi pochodujícími jsme viděli příslušníky Svazarmu na 
motocyklech, sportovce Tělovýchovné jednoty, příslušníky svazu požární ochrany ve stejnokrojích, 
členy všech společenských složek, děti místních škol, zaměstnance Komunálních služeb a Českoslo-
venských státních statků a další občany. Nechyběl ani alegorický vůz a hudba, pod jejímiž říznými 
pochody jsme radostně a s úsměvy na tvářích pochodovali na náměstí do Petřkovic k vyslechnutí 
slavnostního projevu. Pro mládež pak bylo otevřeno hřiště a také občané měli možnost se tam ob-
čerstvit. Byl to skutečně krásný 1. máj. Na jeho úspěchu se podílely všechny složky Národní fronty 
v čele s Vesnickou organizací KSČ.

Oslavy 20. výročí osvobození
V celé republice probíhaly oslavy k 20. výročí osvobození naší vlasti slavnou Rudou armádou. 

V hlavním městě Praze, Bratislavě konány velké vojenské přehlídky. I v našem krajském městě 
byla poprvé dne 30. dubna vojenská přehlídka. Byl to překrásný pohled na vyrovnané řady vojáků 
se samopaly i ostatní pochodující jednotky a projíždějící vojenská vozidla, obrněné transportéry 
a tanky. Poprvé měli i občané naší obce možnost shlédnout přehlídku vojenské vyspělosti a techniky 
naší armády, neboť tato se konala na Gottwaldové třídě v Ostravě a tam trvá cesta místní lokálkou 
asi 40 minut. I v naší obci oslavy byly svědomitě připravovány, abychom mohli všichni důstojně 
je oslavit. Obyvatelé rodinných domků již před 1. májem čistili prostranství před svými domky 
a vyzdobili svá okna. Ve školách byl žákům podán výklad o významu osvobození. Urychleně byla 
dokončována přestavba Kulturního domu, která byla provedena ve velmi krátké době necelých 2 
měsíců místním podnikem Komunálních služeb. Tím Místní národní výbor, který poskytl finanční 
prostředky, dal všem našim občanům velmi hezkou a vhodnou místnost ke kulturním a společen-
ským akcím. Zde konalo se dne 8. května slavnostní zasedání MNV. Sál byl k tomu vyzdoben 
květinami, na stěnách umístěny fotografie poslanců MNV a nástěnné tabule podávající přehled 
o činnosti a práci společenských organizací, ve zvláštní místnosti hostince byly vyvěšeny fotogra-
fie podávající přehled o výstavbě obce, práci společenských organizací za uplynulá léta, fotografie 
sportovců, divadelních ochotníků a účastníků prvomájových průvodů. Rovněž tak kroužek ruč-
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ních prací ZDŠ 1. – 5. ročníku uspořádal zde výstavku své dovednosti. Na vhodném místě byla 
vystavena kniha cti a tak přítomní občané měli možnost si ji prohlédnout. Slavnostního zasedání 
se zúčastnili občané v tak hojném počtu, že všechna místa byla obsazena. Jako hosté byla přítomna 
delegace zahrádkářů z Německé demokratické republiky, která byla hostem zdejší organizace Čs. 
svazu ovocnářů a zahrádkářů. Slova člena delegace byla přijata velmi radostně. Po slavnostních 
projevech předsedy MNV s. Chyby, člena výboru VO KSČ s. Janíka a náměstka předsedy ONV 
v Opavě s. Trojka byli vyznamenáni tito funkcionáři společenských organizací:
České ministerstvo vnitra – Bauer Jan,
Vyznamenání OV KSČ v Opavě – Florek František, Chyba Milan, Vjačka Pavel, Klučka 
František,
Vyznamenání rady ONV v Opavě a zapsání do knihy cti ONV – Mušálek Osvald a ZO Svazar-
mu,
Vyznamenání rady ONV v Opavě – Janík Jan, Klučka Štěpán,
Čestné uznání rady MNV a zápis do knihy cti – Lasák Emil, Baránek Josef. V roce 1964 obdrželi 
toto vyznamenání Janík Jan a Tač Alois,
Čestné uznání VO KSČ – Pudich František, Hrdina Josef, Vjačka Josef, Teichman Karel, Dro-
bík František, Zdeněk František, Peikert František, Lampa Jan, Pytlík Bedřich, Pavlíček Josef, 
Tománek František,
Čestné uznání rady MNV – za úspěšnou práci ve složkách – Bilík Bruno, Sobol Erich, Petrusek 
Viktor, Tvrdý Pavel, Staňková Anna, Vlková Zdenka, Bilík Jindřich, Bauer Jan, Važík Josef, 
Gajdečka Evžen, Rusek Jaromír, Návrat Hubert, Bulat Rudolf, Bulat Julius, Smolka Jindřich, 
Jiříková Anna, Bartusek Vilém, Konečný Josef, Lukáš Jan, Mikula Rudolf, Štenclová Gabriela, 
Vlk Josef, Olšák Emerich, Weiss Alois, Vjačka Alois, Šofer Bernard, Smetana Josef, Lukáš Otmar, 
Dočkal Jan, Svoboda Jindřich, Klapec Augustin, Važíková Irma, Spousta Josef, Kučerová Marie, 
Mušálková Elfrída,
– za úspěšnou práci při výstavbě obce – Dvorský Erich, Tač Alois,
– za příkladnou práci při výstavně komunálních služeb – Tač Klaus, Tomášek Walter,
–  za příkladnou práci v zemědělství – Košáková Anna, Dudek Jindřich, Robenková Emilie, Kro-

ker František, Robenek Jan, Bašista František, Baránková Marie, Graca Max,
–  kolektivu Svazu čsl. invalidů – MS Ludgeřovice – Slavkovský Jan, Wunsch Arnošt, Antonín 

Karel, Spousta Josef a Mušálek Josef,
–  kolektivu Čsl. svazu zahrádkářů – MS Ludgeřovice – Kubošek Jan, Dinter Bernard, Košák 

Josef, Konečný Jindřich, Kaňa Jan, Ostárek Gerhard, Pudich Leo, Bařina Jindřich.
– kolektivu zahrádkářů z NDR – za spolupráci s místní skupinou ČSZaO.

Při udělování vyznamenání rozléhal se sálem potlesk přítomných občanů, mnoho blahopřání 
vyznamenaným, kteří s hrdostí přijímali udělená vyznamenání. Závěr slavnostního zasedání 
proběhl v družné zábavě za doprovodu hudby. Tak ukončeny oslavy 20. výročí osvobození. Náš 
státní svátek – 9. května strávili občané většinou u televizorů při sledování oslav 20. výročí osvo-
bození v hlavním městě Praze.

Konání Olympiády mládeže stalo se již tradičním. Byla to již v pořadí čtvrtá, na které ukázali 
chlapci a děvčata svou dovednost a sportovní umění. Vlastním finálovým závodům, které byly 
vybojovány dne 23. května na hřišti u dvora předcházely vylučovací boje ve školách. Je to skutečně 
krásný a milý pohled na rozradostněné tváře dívek a chlapců, přijímajících diplomy a medaile za 
svá vítězství. Škoda jen, že tato nebyla tak dobře organizačně připravena, jako dřívější konané 
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olympiády a také účast občanů nebyla veliká. Přesto však patří uznání pořadatelům tak překrásné 
akce pro naši mládež a to Tělovýchovné jednotě, Svazarmu a oběma organizacím Svazu rodičů 
a přátel školy. Snad v příštím roce se jim věc lépe podaří.

Měsíc Československo – sovětského přátelství probíhal dle předem připraveného plánu. Tak 
5. listopadu konalo se slavnostní zasedání MNV. Úvodem vystoupili žáci dramatického krouž-
ku ZDŠ za vedení učitele Damaského. Přítomných asi 70 občanů pak vyslechlo slavnostní pro-
jev předsedkyně místní odbočky Svazu čsl. sovětského přátelství s. Krajčíkové a plenární zasedání 
pokračovalo ve své práci schválením předneseného návrhu Jednotného plánu kultury a osvěty na 
rok 1966 správcem Osvětové besedy s. Vlkem. Následující den pak donesla hvězdicová štafeta od 
budovy MNV do Petřkovic zdravici naší obce sovětskému lidu. Stuhy s pozdravy zajistil MNV, 
Komunální služby, ČSPO, ČSČK, TJ a SČI. Štafetu tvořilo 33 běžců dívek a chlapců škol a 5 
motocyklistů Svazarmu a ČSPO.

Na základní devítileté škole 1. – 9. ročník utvořen lidový kurz ruštiny, který vede s. učitel 
Damaský. Posluchači jsou většinou žáci 9. ročníku ZDŠ. Dne 16. listopadu se konala v budově 
MNV beseda na téma „Sibiř dnes a zítra“. Kromě toho konaly se ještě přednášky inspektora škol 
Lindovského na téma „Výchova dospívající mládeže“ pro rodiče žáků ZDŠ a přednáška MUDr. 
Hřebíčka „Spánek, sny, hypnóza a sugesce“.

Ukončení měsíce Československo – sovětského přátelství se zúčastnilo 45 občanů a 35 žáků 
9. tříd dne 14. prosince v budově kina. Po vyslechnutí přednášky správce osvětové besedy s. Vlka 
Josefa shlédli sovětský film „Vzkříšení“.

Tak mnoho akcí jsme ještě nezaznamenali v minulých letech, jako letos. Kulturní a společenský 
život se rozrůstá stále více, občané mají možnost se po práci vzdělávat, bavit a sportovat.

Tolik stručný přehled o významných událostech a oslavách celostátního významu tak, jak jsme je 
všichni prožívali. Akce místního významu zaznamenám v dalších řádcích později.

Veřejný život
Vedoucí úlohu v řízení politického, hospodářského a kulturního života nadále upevňovala ves-

nická organizace Komunistické strany Československa. Usnesení členských schůzí svým obsahem 
posilovala řídící úlohu strany a pomáhala v plnění úkolů při budování socialismu. Výbor VO KSČ 
zajišťoval plnění úkolů jak v orgánech MNV, tak i v místním výboru Národní fronty, který byl 
opět po létech počátkem roku ustaven a v jehož čele je předseda VO KSČ s. Florek František. Členy 
jsou zástupci všech složek, společenských organizací, rady MNV a Osvětové besedy. Tím je umož-
něno lepší řízení práce společenských organizací, tyto jsou lépe a rychle informovány o událostech 
a o zajišťování úkolů, různých akcích a mají možnost se větší mírou podílet na společné práci.

Dle rozhodnutí vyšších orgánů byla vytvořena Komise lidové kontroly. Předsedou zvolen s. 
Feret Jan. Práce tohoto orgánu zasluhuje ještě pozornosti, neboť byla prováděna podle plánu, pro-
věřovala a kontrolovala práci orgánů Národního výboru, úřadů, obchodů, škol a vyřizovala připo-
mínky a stížnosti občanů. Tak vykonávala nevděčnou, o to víc však záslužnou práci.

V čele správy obce stojí výkonný orgán státní moci – Místní národní výbor. Práce MNV, jed-
notlivých komisí a poslanců byla řízena radou MNV dle plánu. Ve složení rady nedošlo k žádným 
změnám od posledních voleb v r. 1964. Rovněž tak všichni zvolení poslanci vykonávají své po-
vinnosti. Ve správním aparátě MNV došlo ke změně pokladníka. Do důchodu odešel dlouhole-
tý zaměstnanec s. Novák Josef a za pokladníka přijata do služeb MNV s. Stejskalová Annelise. 
S prací a činností poslanců, jednotlivých komisí byli občané seznamováni na plenárních zasedáních 
MNV během roku. Byly také konány veřejné schůze, na kterých občané seznámeni s dokumentem 
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o školství a s tezemi Ústředního výboru KSČ k XIII. sjezdu, který se bude konat v červnu 1966. 
K tezím občané diskutovali a měli připomínky, které byly buďto zodpovězeny funkcionáři VO KSČ 
a MNV, nebo postoupeny vyšším stranickým orgánům.

Hospodaření MNV bylo dobré a byla dodržována zásada hospodárnosti a účelnosti.

Celkové příjmy 1 184 194,64 Kčs

Celkové vydání 1 179 859,12 Kčs

Vlastní příjmy 642 388,30 Kčs

Mimořádné příděly 442 051,90 Kčs

Doplňkový rozpočet 2 643,-- Kčs

Převod fin. rezerv 97 111,44 Kčs

Zdroj příjmu tvořil odvod ze zisku Komunálních služeb a domovní daň. Platební morálka občanů 
byla dobrá a kromě několika upomínek nebylo třeba žádných donucovacích zákroků.

Přesto, že finanční prostředky na akci Z byly vyčerpány ve výši 72 370,90 Kčs, nemůžeme být 
spokojeni s průběhem celé akce. Finanční prostředky jsou přiděleny na nákup a dovoz materiálu. 
Ostatní práce provádějí svépomocí občané nebo složky NF. Bylo vyhověno požadavkům občanů 
a na prodloužení kanalizace vyčerpáno 49 677,70 Kčs. Položení rour nebylo však dostatečně za-
jištěno, neboť v různých částech obce leží dosud 550 m kanalizačních rour. Při tribuně na hřišti 
členové Tělovýchovné jednoty nedokončili přístavbu umýváren, neboť částka 9 777,12 Kčs byla 
nedostačující a tak je třeba v příštím roce provést položení dlaždic a obkladů a zajistit provedení 
venkovní omítky, nátěr oken a dveří.

Z mimořádného přídělu ONV a z přesunu vlastních zdrojů byla provedena úprava cesty k ná-
draží a cesta od Komunálních služeb na náves. Byla provedena částečná přestavba mateřské školy I. 
(u nádraží) – zazdění oken a vnitřní nátěry v budově. V mateřské škole II. byly prováděny údrž-
bářské, práce klempířské a oprava oplocení zahrady od hlavní silnice. Mimo finančních prostředků 
určených rozpočtem na běžný chod školských zařízení byly školám přiděleny prostředky z přídělu 
ONV, které byly určeny na venkovní i vnitřní úpravu budov k 20. výročí osvobození. V budově 
školy u pošty byly položeny parkety v učebnách, provedena úprava schodiště a zakoupena nová 
trojdílná okna. Ve škole na Vrablovci byla prováděna přestavba sociálního zařízení, které bylo na-
pojeno na hlavní budovu. Z mimořádného přídělu byla financována částka na úpravu bytů občanů 
Staňka a Menšíkové, ve kterých byly až do roku 1964 umístěny školní učebny. Občanům s nízkými 
příjmy bylo rozděleno z přídělu ONV celkem 11 000 Kčs. U požární stanice byla zhotovena nová 
vrata a nátěr oken a dveří. Nátěr oken a dveří byl proveden také v budově MNV. Veřejné osvětlení 
stále neodpovídá požadavkům občanů a poslanců. Přesto nebyla vyčerpána rozpočtovaná částka 
pro nedostatek materiálu. Tomuto úseku bude nutno věnovat zvýšenou pozornost v příštím roce, 
tak jako opravě veřejných záchodů u požární stanice a rozšíření vodovodní sítě, neboť v převážné 
části obce není vodovodní potrubí zavedeno, i když přes střed obce je vedeno dálkové vodovodní 
potrubí přivádějící vodu z Kružberské přehrady. Kromě rozpočtovaných výdajů bylo přikročeno 
k přestavbě sálu Kulturního domu, která si vyžádala částku přes 200 000 Kčs a kterou poskytl 



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 2 / 2016

26

ONV v Opavě. Závěrem je nutno zdůraznit, že MNV hospodařil dobře, že výsledky práce je 
vidět a tak, jak o tom hovořil předseda MNV s. Chyba Milan na slavnostním zasedání při oslavě 
20. výročí osvobození, jsme všichni vykonali kus poctivé práce za těch 20 let a vybudovali krásné 
životní prostředí, že tvář naší obce se podstatně změnila ku prospěchu všech.

Místní podnik Komunálních služeb zajišťoval pro obyvatelstvo v rámci služeb a částečně pro 
organizace soc. sektoru tyto služby: nákladní automobilovou dopravu, zdravotně technické služby, 
průmyslovou výrobu a práci, stavebně montážní práce. Podnik KS poskytuje služby také občanům 
okolních obcí. Přestože dochází k rozšiřování služeb, nevyužívají je občané dostatečně. Snad je to 
i tím, že velká část občanů dojíždí do zaměstnání do Ostravy a přitom si vyřizuje požadavky na 
opravy a různé služby přímo v ostravských provozovnách. Plán výkonů splnily KS na 117,9 %, 
plán tržeb od obyvatelstva na 102,1 %. Je třeba uvést, že při provádění stavebně montážních prací 
se jeví veliký nedostatek pracovních sil v zednictví, neboť podniku KS není možno zajistit a provést 
v termínech žádané opravy a práce veřejných zařízení v obci i rodinných domků. Zaměstnanci KS 
splnili závazek k 20. výročí osvobození v hodnotě 10 876 Kčs a odpracovali 208 hodin na vlastních 
provozovnách a 619 hodin při zemědělských pracích. Jistě vydatná pomoc zemědělcům. O dobře 
vykonané práci svědčí i zisk 291 625 Kčs.

Zemědělskou výrobu v naší obci představuje výroba Československých státních statků v Ludge-
řovicích. Rok 1965 můžeme zapsat zlatým písmem našeho zemědělství. Vždyť poprvé probíhaly 
všechny zemědělské práce včas a v plánovaných termínech, dodávky rostlinné výroby byly splně-
ny, v živočišné výrobě pak nebyla splněna jen dodávka mléka na státní plán. Byla dokončena 
hospodářsko – technická úprava půdy. Je vidět, že dobrá organizace práce je základem úspěchů. 
Brigádnická výpomoc nebyla již ČSSS požadována v takovém množství jako v minulých létech. 
Nárazové práce byly konány za pomoci místních občanů a škol, zemědělci nepotřebovali pomoc 
závodů a úřadů.

Soukromě hospodařící zemědělci splnili také poprvé své dodávky a překročili je vysoko. V uply-
nulém roce dokázali pracující zemědělci i přes nepřízeň počasí, že mají rádi svou práci, kterou vyko-
návají k výživě našeho lidu. A tak přispívají a podílejí se na výstavbě socialistické republiky. Všem 
zaměstnancům farmy ČSSS v Ludgeřovicích a jejímu správci s. Langrovi patří naše poděkování.

Učitelé na školách pokračovali v úsilí o zefektivnění učebního procesu a výchovné práce. Na 
všech školách i mateřských byly vyhlášeny hodnotné závazky k XIII. sjezdu KSČ. Zemědělcům vy-
pomáhali učitelé i žáci ZDŠ 1 – 9 (u MNV) při sklizni brambor, učitelé a žáci ZDŠ 1 – 5 (u pošty) 
při hubení plevele na polích. Na školách byly organizovány zájezdy dětí, návštěvy divadel a kin. 
Na ZDŠ 1 – 9 plnili žáci podmínky odznaku 100 jarních kilometrů. Za účasti zástupců MNV 
a SRPŠ byly provedeny na školách slavnostní sliby jisker a pionýrů. Ke dni učitelů uskutečnila škol-
ská a kulturní komise besedu s učiteli. Dopoledne blahopřáli zástupci Rady MNV, ŠKK a SRPŠ 
učitelům ve třídách při vyučování před žáky. Tak byla aspoň částečně oceněna práce učitelů, kteří 
vychovávají a učí naše děti, připravují je do praktického života. Školní rok 1965 – 66 byl zahájen 
slavnostním nástupem žáků a učitelů za přítomnosti zástupců MNV a jiných složek NF.

Na všech školách jsou Sdružení rodičů a přátel školy. Tato se scházejí ke schůzkám, organizují 
třídní schůzky rodičů s učiteli, pomáhají školám při práci s dětmi. Svou pomoc škole poskytují také 
finanční podporou při zájezdech dětí, návštěvě divadel, slavnostních slibech jisker a pionýrů a za-
koupením různých pomůcek k vyučování, nářadí, sportovních a jiných potřeb k provozování zá-
jmových kroužků, které jsou ve školách ustaveny. Tyto finanční podpory poskytují jednotlivá SRPŠ 
dle svých možností. Vskutku velikou pomoc poskytlo škole SRPŠ při ZDŠ 1 – 9 jejímž předsedou je 
již několik let s. Bilík Bruno a to v celkové hodnotě 14 874,50 Kčs.
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Učitelé a žáci využívají ve větší míře než v minulých letech zařízení školních jídelen a družin. 
Školní jídelna ZDŠ 1 – 9 je umístěna v budově bývalé školy (naproti kostela), kde je i družina 
mládeže. K tomu účelu byla budova uvnitř přestavěna a jídelna i družina vybaveny novým za-
řízením. V uplynulém roce byla věnována na vybavení veliká pozornost a všechny 3 jídelny mají 
k dispozici takřka úplný kuchyňský i stolový materiál ku spokojenosti strávníků, kterých je v prů-
měru ve ŠJ I. – 25, ŠJ II. – 50, a ŠJ III. – 80.

Kulturní život
Členové rady Osvětové besedy konají pravidelně měsíčně své schůze v knihovně. Jejich práce je 

řízena správcem OB s. Vlkem Josefem a velmi kladně orgány MNV a složek NF hodnocena. Rada 
OB připravila po návrzích společenských organizací návrh jednotného plánu kultury na rok 1966, 
dále jej zpracovala a podílela se na přípravách letošních oslav v obci. Uskutečnila také 2 samostatné 
večery: Besedu se spisovatelem Franem Smějou dne 9. 4. 1965 a dne 24. 9. besedu o Petru Bezru-
čovi v rámci VIII. Bezručovy Opavy. Referoval s. Urbanec. Velmi hezké večery, jen účast občanů 
slabá. Copak nejeví zájem o literaturu? Jakého zklamání se dožívají ti, kdož svědomitě připravují 
našim občanům možnost sebevzdělávání a hodnotných kulturních akcí.

Činnost místní lidové knihovny byla velmi aktivní. Vybavení místností je jedním z nejhezčích 
z celého okresu. Služeb knihovny využívalo 125 dospělých čtenářů a 250 z řad mládeže. Přestože 
byla knihovna pro provádění prověrky knižního fondu uzavřena již od listopadu do konce roku, byl 
plán výpůjček vysoko překročen. V roce 1965 vypůjčeno 10 535 knih. Knihovnicí s. Škovránkové L. 
byl nápomocen aktiv pro práci s knihou. Knihovna organizovala 3 besedy pro žáky ZDŠ, 2 besedy 
s Výborem žen o práci s knihou. K získání dalších čtenářů uspořádány 4 výstavy knih, z toho 2 pro-
dejní v místnostech vedle knihovny a 2 na veřejných schůzích. V roce 1966 má se stát naše knihov-
na střediskovou knihovnou pro obce Markvartovice, Šilheřovice, Petřkovice, Koblov, Antošovice, 
Lhotka a Hošťálkovice. Zdali dojde k tomuto zřízení knihovny, ukáže nám příští rok.

Strana znepokojena začínající rebelií proti oficiální kulturní politice některých spisova-
telů, filmových tvůrců a dalších přitvrdila v cenzuře, přikročila mimo jiné k výše míněné 
čistce ve vydavatelstvích a knihovnách, řada knih, některé filmy a divadelní hry byly skar-
továny nebo uloženy „do trezoru“.

Pracovníci kina splnili své úkoly následovně: plán v tržbě splněn na 103 %, představení na 94 
% a návštěvnost na 90 %. Splnění tržby je způsobeno promítáním filmů s rozšířeným programem, 
při čemž se vybírá na vstupném o 1 Kčs více. Umístění kina jako kulturního střediska v budově 
hostince nevyhovuje pro špatný stav sociálního zařízení, i když byla v kině provedena vnitřní 
úprava místností. Také občané z části obce u pošty docházejí pro kratší vzdálenost do kina v Petř-
kovicích.

Přestavbou sálu Kulturního domu dána všem občanům možnost kulturního vyžití v příjemném 
prostředí. Sálu bylo používáno k veřejným schůzím a různým akcím. Plesů, které pořádaly spole-
čenské organizace, tanečních večerů pro mládež organizovaných Tělovýchovnou jednotou a taneč-
ních zábav bylo zde uskutečněno 26. Kromě toho hrála se zde 3 divadelní představení. Ke konci 
roku v listopadu vystupovali poprvé zde známí zpěváci Iveta Simonová, Jarmila Veselá a Milan 
Chladil za doprovodu orchestru. Událost významná, účast 440 osob. 26. prosince vystoupení big-
beatové skupiny „Beat men“ z Bratislavy. Byla zde pořádána také výstava ovoce, květin a zeleni-
ny. Na podzim byl sál dán do nájmu Tělovýchovné jednotě.
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Tělovýchova
TJ řídí činnost oddílů kopané, házené, stolního tenisu, ledního hokeje a základní tělesné výcho-

vy. Oddíl kopané má 126 členů a ve sportovních soutěžích zařazena družstva žáků, dorostenců 
a mužů. Do výboru oddílu kopané, jehož novým předsedou se stal mladý sportovec s. Dočkal Jan, 
byli zvoleni mimo jiné i náměstek předsedy MNV s. Mušálek Osvald, tajemník MNV s. Baránek 
Josef a člen Rady MNV s. MUDr. Franek B. Jistě významná pomoc tělovýchově. Zvláštního 
ocenění si zasluhuje činnost oddílu házené dorostenek, které vedou s. Retek Jindřich a s. Konečný 
Konrád, kteří vykonávají velmi obětavě funkce trenérů, vedoucích i pořadatelů. Za to bylo jim 
uděleno na výroční členské schůzi TJ v prosinci Radou MNV čestné uznání. Ve stolním tenisu za-
sluhuje pozornost práce s. učitele Šofra Bernarda se školní mládeží. Tento věnuje jí mnoho volného 
času. Družstvo ledního hokeje bylo nově ustaveno. Nepodařilo se jim vytvořit na kluzišti ledovou 
plochu, a proto museli odehrávat utkání v Hlučíně. Jsou to mladí lidé a velmi obětavě pomáhali 
v Hlučíně při úpravě ledové plochy. Činnost oddílu ZTV byla usnadněna možností využívání 
tělocvičny při škole. Cvičí zde za vedení cvičitelky s. Dřevjané Anežky dorostenky a ženy a za 
vedení učitele s. Robenka žáci. Nedostatek se jeví v nedostatečném cvič. Sboru, i když mládež jeví 
o cvičení zájem. Na hřišti provádějí členové oddílu kopané přístavbu umýváren a šaten k tribuně. 
Při tom velmi obětavě pracoval především s. Pudich Vilém, dále ss. Klučka Štěpán, Dočkal Jan, 
Vjačka Pavel, Vjačka Jiří, Kačmář Jiří, Bulat Julius a Smolka Jindřich, kteří této práci věnovali 
mnoho volného času.

Svazarm
Tato organizace provozuje branný tělocvik a připravuje své členy v základní branné přípravě. 

Svou účastí v Dukelském a Sokolovském závodě branné zdatnosti dokazuje úspěchy své práce. Na 
těchto závodech si úspěšně vedou a drží primát v okrese po 4 roky. Letošního roku získalo vítězství 
a titul okresních přeborníků 24 členů. Okresní nominační družstva na přeboru DZBZ tvořila až 
na 1 závodnici výprava členů z naší obce. Základní organizace Svazarmu vyškolila velký počet 
občanů k získání řidičského oprávnění na malé motocykly a pro své členy uspořádala přednáš-
ky: Všelidová obrana země, Základní principy Rady vzájemné hospodářské pomoci a Varšavské 
smlouvy a Otázky míru a války. Místnosti ke své práci mají v dřevěném baráku bývalé školy. Všem 
členům ZO Svazarmu, zvláště pak jejímu předsedovi s. Mušálkovi Osvaldovi patří uznání za 
dobře vykonanou práci při přípravě mládeže k obraně vlasti.

Práce ostatních složek Národní fronty
Místní jednota ČSPO pracovala dobře. Uskutečnila v celé obci ve spolupráci s poslanci MNV 

a členy domovních požárních hlídek preventivní prohlídky 897 obytných budov a 5 malých prů-
myslových objektů. Členové zajišťovali požární asistenční hlídky při konaných kulturních akcích. 
V době žní byla zajišťována noční pohotovostní služba v požární zbrojnici členy ČSPO. Okrsko-
vého kola soutěže v Hošťálkovicích v květnu zúčastnila se družstva starších žáků (která skončila 
na II. místě a mužů (na IX. místě). Velikým nedostatkem je nepojízdnost dopravního prostředku 
– auta, která trvá již třetí rok. Aby však požárníci mohli býti včas u požáru, je připraveno auto 
Komunálních služeb. Jak dlouho potrvá tento stav? Bez auta je brzděna činnost požárníků, což se 
jeví v nezájmu mladých členů a nemůže se také uskutečnit utvoření požárnického družstva žen.

Červený kříž, největší naše společenská organizace, měla k 31. prosinci 382 členů, z toho 
164 mužů a 218 žen. Jejich práce je zaměřena na ochranu toho nejcennějšího pro lidstvo – zdraví 
občanů. Ve spolupráci s obvodním lékařem MUDr. Gillem a všemi občany získala místní skupina 
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37 bezpříspěvkových čestných dárců krve. Kromě toho je třeba uvést, že 14 členů Tělovýchovné jed-
noty se stalo čestnými dárci krve ve prospěch svého těžce zraněného spoluhráče a člena TJ s. Bunčka 
Helmuta. V obci je ustaveno a vyškoleno 16 zdravotnických hlídek a 1 zdavotnická družina, kte-
rým věnuje místní skupina tu největší pozornost a ve spolupráci s Radou MNV jsou svoláváni na 
školení a aktivy. Výbor MS zajišťoval zdravotní hlídky o žních a pro své členy i občany zdravotnic-
ké pohovory a přednášky s filmy. Přínosem v práci je, že MUDr. Franek, předseda sociálně zdra-
votní komise MNV je členem výboru. Občané nevyužívají těchto odborných výkladů a poučení 
o předcházení nemocem, jako například 30. března bylo na přednášce odb. lékaře ušního a nosního 
s. MUDr. Kubesy přítomno pouze 29 osob, což je jistě na veliký počet obyvatel obce málo.

V osadě Vrablovec pracuje vzorná skupina ČSČK, která plní své úkoly zdravotnické, stará se 
o zdravotní hlídky a pořádá zdravotnické hovory s občany.

Československý svaz požární ochrany Vrablovec si počíná zdatně při plnění úkolů, připravuje 
školení svých členů a domovních požárnických hlídek, provádí preventivní prohlídky domů v osadě.

Obě společenské organizace na Vrablovci se scházejí v požární zbrojnici a navzájem velmi dobře 
spolupracují.

Svaz Československo sovětského přátelství. Místní odbočka zahájila opět svoji činnost, předsed-
kyní zvolena s. Krajčíková. Výbor provedl výměnu členských průkazů a připravil besedu v rámci 
měsíce Československo sovětského přátelství. Ke konci roku byly na závodech zrušeny odbočky a je-
jich členové mají přejít do místních odboček a posílit je. Až dosud se přihlásilo velmi málo přátel. 
V příštím roce čeká výbor odbočky práce s podchycením a zaregistrováním těchto členů.

Velmi trpká je skutečnost, že základní organizace ČSM nepracuje a nerozvíjí činnost i přesto, že 
otázkou její činnosti se zabývala a pomáhala jí jak VO KSČ, tak ŠKK při MNV a Rada OB. A tak 
pracují jen členové ČSM na škole. Jakmile tito ukončí povinnou školní docházku, pak přecházejí do 
organizace Československého svazu mládeže na vyšších stupních škol a závodů.

Československý svaz ovocnářů a zahrádkářů. Většina občanů má před svými domky zahradu. 
V péči o jejich udržování a pěstování květů, ovoce a zeleniny jim pomáhá ČSOaZ, jehož členové 
pracují dobře po celý rok. Uspořádali několik přednášek a besed s odborníky za veliké účasti ob-
čanů. Úspěchy své práce ukázali veřejnosti uspořádáním výstavy ovoce, květin a zeleniny v sále 
Kulturního domu. Výstava byla velmi hodnotná a možno říci jednou z nejhezčích v kraji. Pro své 
členy uspořádali zájezd do Čech, kde také navštívili Výzkumný ústav v Holovousích. Svou radou 
a pomocí přispívají tak členové ČSOaZ k lepšímu vzhledu obce a zásobení obyvatelstva ovocem 
a zeleninou.

Jeden z řady drobných vkusných obrázků, které do kroniky vkom-
ponoval prof. Smetana. Nápisy v něm M2, M4, M9, M12 svědčí 
o tom, že na své zahrádce také začal pěstovat jabloně na moderních 
vyšlechtěných podnožích, které tehdy zahrádkáři začali používat jako 
horkou novinku místo vysazování jabloní naštěpovaných na plaň-
kách.

Výbor žen. Ke dni mezinárodního dne žen uspořádal výbor žen oslavu, které se zúčastnilo přes 
50 žen. Také v osadě Vrablovec byla oslava a přítomno 20 žen. Naše ženy sdružené ve VŽ po-
máhají obětavě a nezištně při konání skoro všech akcí v obci. Velmi obětavě si vedou ve spolupráci 
s MS ČSČK při konání zdravotnických přednášek a získávání bezplatných – čestných dárců krve. 
Jejich práce je přínosem celé naší veřejnosti.
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Svaz československých invalidů. Sdružuje i členy z okolních obcí Markvartovic, Šilheřovic 
a Petřkovic. Dle svých možností konají brigády – upravili chodník kolem silnice do Markvartovic. 
Pro své členy uskutečnili zájezd na Oravskou přehradu na Slovensku. Rovněž spolupracují s MS 
ČSČK při konání zdravotnických přednášek.

Ke konci roku byl založen místními občany Československý svaz chovatelů drobného domácího 
zvířectva. Svaz činnost však zahájí oficiálně až počátkem příštího roku.

Z přehledu vykonaných akcí a práce za celý uplynulý rok vidíme, že stoupla úroveň řídící práce 
vedoucích orgánů a společenských organizací. Náplní této práce a činnosti je organizovat naše pra-
cující občany k aktivní účasti na politickém, hospodářském a kulturním životě. K tomu směřuje 
úsilí nás všech, a že se to daří, svědčí závazky občanů a kolektivů k XIII. sjezdu KSČ, kde budou 
vytýčeny další úkoly při budování vlasti.

Socialistické závazky, to byl mor, kterým byly napadeny snad všechny oblasti života. Uza-
víraly se např. na počest všech výročí, sjezdů komunistů, návštěv státníků zemí socialistic-
kého tábora. Uzavírali je všichni od žáků škol po penzisty v domovech důchodců. Dost lidí 
ve státě se živilo řízením a evidencí této „iniciativy pracujících“.

Různé
V uplynulém roce došlo vzhledem k dlouhotrvajícímu deštivému počasí k živelní pohromě na 

Jižním Slovensku. Bylo zatopeno a zničeno mnoho obcí, takže tamější obyvatelé se octli bez svých 
domovů. Ne však bez pomoci. Z celé republiky přicházely finanční dary a pracovní síly na výpomoc 
při znovuvybudování jejich zatopených obcí. I v naší obci byly uspořádány sbírky občanů, společ. 
organizací a škol a zaslány ve prospěch postižených. Velmi pěkný příklad soudružské solidarity 
občanů.

Výstavba naší obce pokračuje. Občané mají možnost slušného výdělku. Místním národním vý-
borem bylo povoleno 18 novostaveb a 88 přestaveb a adaptací. Jedná se hlavně o přístavby garáží, 
nadstavby domků, budování hospodářských budov, plotů a studní. K 31. prosinci bylo v obci 980 
domů se 4719 obyvateli, což představuje v průměru 4,81 obyvatele na 1 obytný dům. Budou-
li občané pokračovat ve svém budovatelském úsilí, očekáváme koncem roku 1966 dovršení počtu 
1 000 domů. Přesto však bytová otázka není dosud vyřešena. I když bylo během roku přiděleno 
12 bytů k užívání, je dosud několik žádostí o byt nevyřešeno. Došlo k pojmenování ulic a každý 
dům dostal kromě svého popisného čísla ještě nové číslo orientační.

V uplynulém roce vypukl v obci 1 požár ve stolařské dílně Komunálních služeb. Pravděpodob-
nou příčinou byla odhozená cigareta. 

Komise ochrany a veřejného pořádku projednávala 42 případů trestních přestupků a případů 
provinění, z nichž v 16 případech došlo k vyřízení smírnou cestou. Většinou se jednalo o malé 
provinění občanského soužití a krádeží. O bezpečnost našich občanů se starají příslušníci Pomocné 
stráže Veřejné bezpečnosti, kteří velmi obětavě přistupují k plnění svých úkolů.

Sbor pro občanské záležitosti předával při vítání dětí rodné listy matkám narozených dětí, ob-
čanské průkazy žákům škol a zajišťoval důstojný průběh sňatků v obřadní síni, která je nyní velmi 
hezká a vkusná. Členové sboru se zúčastnili také v několika případech rozloučení se zesnulými 
občany. Přehled matričních úkonů: narození 1, sňatky 44, úmrtí 29. Bylo vydáno 356 matričních 
dokladů a provedeno a zapsáno 8 změn příjmení. Uvedený malý počet narození je proto, že mat-
rikář zaznamenává jen narození v naší obci. Poněvadž však matky používají lékařských služeb 
v nemocnicích, je u tam narozených dětí uváděno místo narození – místo, kde se nachází nemocnice.
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Poněvadž dosavadní kronikář Pytlík B. se z naší obce odstěhoval, byl ustanoven Místním ná-
rodním výborem kronikářem obce v roce 1965 Rusek Jaromír, dělník VŽKG. Kresbou doplnil zdejší 
učitel prof. Smetana Josef.

Zapsáno v dubnu 1966, Rusek Jaromír, kronikář.
AV.

Ulice K Vršku dříve a dnes 

r. 1960

r. 2016

Helmut Schmied
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nový multifunkční dům v Ludgeřovicích
Dům se staví na místě dřívějšího Motelu TAXI, budou v něm byty a také např. prostory 

pro ordinace lékařů. Investorem je místní podnikatel pan Arnošt Gregořica.
Snímek je z 30. 12. 2015.

AV.

Proměna bývalé pískovny
Po roce 1945 a po celá padesátá léta byla v Ludgeřovicích otevřena řada pískoven, ze 

kterých se postupně odvezlo snad více než 100 tisíc tun písku na velké průmyslové stavby 
v oblasti Ostravsko – karvinského revíru. Jednou z nich byla pískovna vedle ulice Lípová. 
Z tehdejší tramvajové zastávky Pískové doly bylo možné pozorovat, jak jedna Tatra 111 za 
druhou odvážejí písek. Těžbou se postupně vytvořilo velké prostranství, které se po jejím 
ukončení postupně stalo hřištěm, místem letních slavností a podobně. Svahy byly osázeny 
lesními stromy a další vyrostly náletem. Někdy v osmdesátých letech se prostor užívat pře-
stal. V současné době patří soukromému majiteli, který se ho rozhodnul využít pro výstavbu 
obytných domů. V rámci přípravy výstavby stromy před koncem roku 2015 vykácel. Většinu 
vykáceného dřeva již odvezl. Chystá se provést velkou úpravu terénu, která si vyžádá roz-
sáhlé přesuny zeminy. Se samotnou výstavbou počítá za několik let, po usazení přesunutých 
hmot. Vykácení stromů výrazně změnilo pohled na toto území zejména z přilehlé silnice 
I/56 a z ulice Lípová. 

Snímky z 8. 1. 2016:
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AV.
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tříkrálová sbírka 2016
Tříkrálová sbírka byla v naší obci opět rekordní. Koled-
níci vybrali 147 974 Kč, což je o téměř 16 000 Kč více 
než v loňském roce.

AV.

Charita Hlučín požádala pro rok 2016 tříkrálovou komisi o schválení těchto záměrů 
Tříkrálové sbírky:

–  nákup automobilu pro Charitní asistenční službu (stávající automobil má již patnáct let a je 
za hranicí své životnosti)

–  podpora činnosti Charitního domova sv. Mikuláše (např. částečná výměna nábytku na po-
kojích klientů, zakoupení nové pračky a sušičky, kompletní vymalování objektu včetně 
zárubní, atd.)

–  podpora činnosti Charitní pečovatelské služby (např. vybavení pro pečovatelky, kompenzační 
pomůcky, atd.)

–  podpora činnosti Sociálně terapeutické dílny (např. materiál k výrobě jako je keramická hlína, 
částečná úhrada nákladů na energie, na obnovu vybavení pro klienty, atd.)

Čerpáno z Prohlášení ředitele Charity Hlučín Mgr. Bc. Lukáše Volného ke Tříkrálové sbírce 
2016.

Obec Ludgeřovice nabízí zájemcům z řad veřejnosti ke koupi 
pozemky ve vlastnictví obce v k.ú. a obci Ludgeřovice

Pozemky jsou určeny k výstavbě rodinných domů a budou prodávány obálkovou meto-
dou na základě nejvyšší nabídky. Nabídky se budou podávat v zalepené obálce na adresu 
Obecního úřadu v Ludgeřovicích, Markvartovická 52/48, 747 14 Ludgeřovice v termínu do 
31. 3. 2016 do 12:00 hod. Obálka bude označena nápisem „Pozemky U Rybníků NEOTE-
VÍRAT“.

Nejnižší nabídková cena je 850 Kč /m² bez DPH.

Zájemce je oprávněn učinit pouze jednu nabídku k jednomu konkrétnímu pozemku. Zá-
jemce uvede v nabídce cenu v Kč za 1 m² bez DPH.
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Vítězný zájemce bude ten, kdo učiní nejvyšší nabídku. Vyhodnocení provede komise 
v termínu do 10 dnů od ukončení podání nabídek.

Pro případ, že bude podána vícero uchazeči nabídka se stejnou cenou, bude vybrán ten 
uchazeč, který podal nabídku jako prvý. Pro tyto účely bude přijetí každé nabídky opatřeno 
datem a přesným časem hodiny, minut a vteřin přijetí nabídky.

Vítězný zájemce bude vyzván k uzavření budoucí kupní smlouvy se smlouvou o advo-
kátní úschově v termínu do 10 dnů od data vyhodnocení nabídek. Úhrada kupní ceny a její 
vypořádání bude upravena smlouvou o advokátní úschově JUDr. Milana Čichoně, právního 
zástupce obce, advokáta ČAK 10149 se sídlem Hlavní třída 1196, 708 00 Ostrava-Poru-
ba. Vítězný zájemce bude povinen uhradit do 15 dnů od uzavření budoucí kupní smlouvy 
a smlouvy o advokátní úschově na účet advokátní úschovy prvou část kupní ceny ve výši 
300.000,- Kč. Pokud tak vítězný zájemce v daném termínu neučiní, právní účinky budoucí 
kupní smlouvy zaniknou. V tomto případě komise k vyhodnocení nabídek vyzve k uzavře-
ní budoucí kupní smlouvy zájemce, který učinil druhou nejvyšší nabídku. Pokud byl prvý 
uchazeč vybrán ze dvou stejných nabídek, pak vyzve toho, kdo učinil návrh jako druhý s tím, 
že bude postupováno stejně jako v prvém případě. Pokud nesloží prvou část kupní ceny ani 
tento uchazeč, budou postupně vybíráni uchazeči podle pořadí, v jakém se umístili a bude 
postupováno stejně jako v prvém případě. Pokud nedojde k naplnění účinků budoucí kupní 
smlouvy, protože žádný z uchazečů neuhradí prvou část kupní ceny, bude vyhlášeno nové 
kolo výběrového řízení.

Po provedení a vybudování inženýrských sítí, tj. vodovodu, plynu, přívodu elektrické-
ho napětí a kanalizace k hranici pozemků a do 10 dnů po vydání kolaudačního souhlasu 
k těmto sítím, vyzve Obec Ludgeřovice vítězného zájemce prostřednictvím advokáta JUDr. 
Milana Čichoně k uzavření kupní smlouvy o převodu nemovitostí ve znění dohodnutém 
v budoucí kupní smlouvě. Vítězný zájemce je povinen uzavřít kupní smlouvu do 10 dnů od 
obdržení výzvy. Všechny originály kupních smluv zůstanou do úplné úhrady kupní ceny 
v advokátní úschově advokáta JUDr. Milana Čichoně. Vítězný uchazeč bude povinen uhra-
dit druhou část kupní ceny ve výši doplatku kupní ceny, a to do 10 dnů od uzavření kupní 
smlouvy. Pro případ, že se tak nestane a vítězný zájemce neuhradí v daném termínu zbylou 
část kupní ceny, je oprávněna Obec Ludgeřovice odstoupit od uzavřených smluv. Vítězný 
zájemce bude povinen uhradit smluvní pokutu sjednanou v kupní smlouvě. Na jeho místo 
poté nastoupí zájemce, který učinil druhou nejvyšší nabídku. Pokud nedojde k naplnění 
účinků kupní smlouvy, protože žádný z uchazečů neuhradí celou kupní cenu, bude vyhlá-
šeno nové kolo výběrového řízení. Součástí kupní smlouvy bude rovněž závazek kupujícího 
provést stavbu v čase stanoveném zastupitelstvem obce. Pro případ porušení této povinnosti 
ze strany kupujícího bude v kupní smlouvě sjednána smluvní pokuta. Za účelem zamezení 
spekulací s předmětnými pozemky bude součástí kupní smlouvy rovněž ujednání o zákazu 
zcizení, podle kterého bude zakázáno do doby kolaudačního souhlasu stavby postavené na 
předmětném pozemku úplatně nebo bezúplatně převádět daný pozemek na jinou osobu.

Po úplné úhradě kupní ceny podá advokát návrh na vklad vlastnického práva do katastru 
nemovitostí v termínu do 10 dnů od připsání celé kupní ceny na účet advokátní úschovy. 
K výplatě kupní ceny Obci Ludgeřovice dojde do 10 dnů od pravomocného povolení vkladu 
vlastnického práva do katastru nemovitostí.

Advokátní úschova bude zřízena bezúplatně.
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Informace: www.ludgerovice.cz/aktuality/index.asp.

S dalšími dotazy se můžete obracet na:
Mgr. Daniela Havlíka, starostu obce, tel. 553 876 010, 725 141 569,
Mgr. Ing. Jindřicha Hudečka, tajemníka OÚ Ludgeřovice, tel. 553 876 022

Pozemky, které nabízí obec ke koupi:
parc.č. 3088/2, travní porost o výměře 2 082 m²,
parc.č. 3088/3, orná půda o výměře 1 033 m²,
parc.č. 3088/12, orná půda o výměře 1 024 m²,
parc.č. 3088/13, orná půda o výměře 990 m²,
parc.č. 3088/14, orná půda o výměře 961 m²,
parc.č. 3088/15, orná půda o výměře 956 m²,
parc.č. 3088/17, orná půda o výměře 941 m²,
parc.č. 3088/18, orná půda o výměře 936 m²,
parc.č. 3088/19, orná půda o výměře 933 m²,
parc.č. 3088/20, orná půda o výměře 1 226 m²,
parc.č. 3088/21, orná půda o výměře 797 m²,
parc.č. 3088/22, orná půda o výměře 881 m²,
parc.č. 3088/23, orná půda o výměře 948 m²,
parc.č. 3088/24, orná půda o výměře 947 m²,
parc.č. 3088/25, orná půda o výměře 945 m²,
parc.č. 3088/26, orná půda o výměře 947 m²,
parc.č. 3088/27, orná půda o výměře 948 m²,
parc.č. 3088/28, orná půda o výměře 946 m²,
parc.č. 3088/29, orná půda o výměře 1 011 m²,
parc.č. 3088/30, orná půda o výměře 1 035 m²,
parc.č. 3088/32, orná půda o výměře 1 034 m²,
parc.č. 3088/33, orná půda o výměře 1 032 m²,
parc.č. 3088/34, orná půda o výměře 993 m²,
parc.č. 3088/37, orná půda o výměře 988 m²,
parc.č. 3088/38, orná půda o výměře 969 m²,
parc.č. 3088/39, orná půda o výměře 923 m²,
parc.č. 3088/40, orná půda o výměře 924 m²,
parc.č. 3088/41, orná půda o výměře 924 m²,
parc.č. 3088/42, orná půda o výměře 923 m²,
parc.č. 3088/43, orná půda o výměře 923 m²,
parc.č. 3088/44, orná půda o výměře 841 m²,
parc.č. 3088/45, orná půda o výměře 805 m².

Mgr. Daniel Havlík, v. r.
starosta obce

Rozmístění pozemků si můžete prohlédnout na následující dvoustraně.



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 2 / 2016

38



2 / 2016 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

39



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 2 / 2016

40

Sport
Vánoční turnaj mládeže ve vzpírání

Závěr roku nám přináší jak bilancování nad uplynulými výsledky za rok 2015, tak i nové 
cíle a plány.

18. prosince jsme se rozloučili s rokem 2015 Vánočním turnajem mládeže ve vzpírání 
v Bohumíně, kde startovali naši žáci, junioři, děvčata a malí benjamínci. Ti se chtěli poch-
lubit před svými rodiči a tak podávali nejlepší ba i osobní výkony.

Ludgeřovické vzpírání reprezentovali sourozenci Jan a Ondřej Tchurzovi.
První se představil nejmladší závodník Vánočního turnaje teprve osmiletý Jan Tchurz 

a výkony 18 kg trh a 24 kg v nadhozu vyhrál, vytvořil si nové rekordy a předvedl také vý-
bornou techniku.

Starší ze sourozenců Ondřej Tchurz si také vytvořil nové rekordy 86 kg trh a poprvé 
nadhodil 100 kg a také vyhrál.

Kluky a děvčata je třeba pochválit za perfektní profesionální přístup k turnaji, rodičům 
a příznivcům vzpírání poděkovat za podporu, která doufám bude i v r. 2016 pokračovat.

Oldřich Tchurz, trenér

fotbalisté Ludgeřovic dokázali, že umí také hokej
23. prosince 2015 proběhlo v hokejové hale v Bohumíně velmi zajímavé hokejové utkání. 

Více, než o výsledek, šlo samozřejmě o to, aby se ludgeřovické „A“ mužstvo mužů ještě jed-
nou před vánočními svátky sešlo. A vyšlo to skutečně náramně. Krom většinové účasti muž-
ského áčka dorazili také bývalí či budoucí fotbalisté ludgeřovické kopané a užili si příjemný 
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podvečer předvánočního času. Tento team building splnil svůj účel a navíc si všichni užili 
kopec sportovní zábavy. Konečný výsledek sice nebyl až tak důležitý, ale přesto Červené 
družstvo zvítězilo nad Bílými 5:4. Jak už to na hokeji bývá, ani toto utkání, byť přátelské, se 
neobešlo bez drobných zranění. Zde nakonec utkání skončilo remízou – Bílí jeden zlomený 
zub a Červení 1x natržené čelo. Ani tyto drobné šrámy neutlumily dobrou náladu všech 
účastníků. Čas se našel i pro drahé polovičky a děti hráčů, kteří rovněž ukázali svůj bruslař-
ský um. Závěrem si všichni popřáli veselé Vánoce a do nového roku hodně zdraví, sportovní 
štěstí a udržení nejvyšší příčky v mistrovské soutěži. Fotbalisté Ludgeřovic dokázali, že umí 
také hokej. 

Já si dovolím přisadit se svým přáním, ať se i na konci jarní části díváme na své soupeře 
z první příčky!

Mgr. Daniel Havlík
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7. roČnÍk
veŘeJnÉHo BĚŽeCkÉHo ZávoDU

Ludgeřovická patnáctka
Termín: 5. 3. 2016 (sobota)

Prezentace: 8:30–9:30 hod.

Startovné:  100 Kč

Šatny a sprchy:  Areál hřiště TJ Ludgeřovice

Start:	  9:00 – Nordic Walking
 10:00 – hlavní běh
 10:05 – kondiční běh (3 km) na hřišti TJ Ludgeřovice
 10:30 – závod dětí do 10 let (kat. dívky, chlapci)

Kategorie: hlavní závod:
 A – muži do 39 let
 B – muži do 49 let
 C – muži do 59 let
 D – muži nad 60 let
 E – ženy do 34 let
 F – ženy nad 35 let

 kondiční běh: kategorie muži, kategorie ženy

Občerstvení: v cíli čaj, párek a pivo

Vyhlášení výsledků:  12:30 – restaurace TJ Ludgeřovice

Ceny: hlavní závod – první 3 závodníci v kategoriích pohár,
 pro všechny účastníky tombola dle možností pořadatele

Kontakt a informace: http://ludgerovicka-patnactka.webnode.cz/
 Lubomír Bardaševský
 email: lubomirbard@seznam.cz
 telefon: 723 554 047
 Pavel Hudeczek
 email: hudeczek.pavel@seznam.cz
 telefon: 607 142 012

Závod zařazen do pohárů MBP, Rybost a POBL.
Závodníci zodpovídají za svůj zdravotní stav.
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ObECní úŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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